

**International Dance Day on the 29th of April, arranged by
Internationaler Tanztag am 29. April, eingerichtet von
Conseil International de la Danse of/der UNESCO.**

Traudel Walz, Contra Hoppers Hohenlohe

All over the world International Dance Day, since 1982 will be celebrated on 29th of April every year. 29th of April was the birthday of Jean-Georges Noverre (1727-1810), creator of modern ballet. The goal of the "International Dance Day Message" is to celebrate Dance for to cross all political, cultural and ethnic barriers and bring people together.

It was Klaus Kietzmann, former Bulletin editor, who told us for the first time about the World Dance Day. After this, the square dance club "Hohenlohe Hoppers" had a performance at Ohrn-terrace in Oehringen together with Greek dancers in beautiful costumes on 29th of April, some years ago. Tatiana Antonova president "Onega Wave Dancers" in Petrosavodsk /Russia wrote us recently about their activities on April 29th and then we realized: that's the 30th World Dance Day in 2012. The Contra Dancers in Oehringen decided to invite Creek and Turkish dancers to celebrate this international event together. So several groups presented a lot of their traditional dances. Especially the lovely dressed Turkish children had got much applause, while opening the celebration, dancing with candles in their small hands. Of course the Square- and Contradancers demonstrated Squaredance and Contra-lines as well. About one hundred people, Greek, Turkish and German men and women, had much fun dancing together to the sounds of the Turkish guitar Baglama. The tables were loaded by specialities and the meeting of different cultures and the communication with each other was a great experience for all participants. All visitors agreed definitively, we will get together again on World Dance Day next year!

Weltweit wird jedes Jahr am 29. April der Internationale Tanztag gefeiert. Der 29. April war der Geburtstag von Jean-Georges Noverre (1727-1810), Begründer des modernen Ballets. Das Ziel der Botschaft ist, den Tanz zu feiern, um alle politischen, kulturellen und ethnischen Barrieren zu überwinden und Menschen zusammen zu bringen.

Es war der ehemalige Bulletin Herausgeber Klaus Kietzmann, der uns zum ersten Mal auf den Welt-Tanztag aufmerksam machte. Daraufhin hatten vor einigen Jahren die „Hohenlohe Hoppers“ am 29. April einen Auftritt auf der Ohrnterrasse in Öhringen zusammen mit griechischen Tänzern in wunderschönen Kostümen. Die Präsidentin der „Onega Wave Dancers“, Tatiana Antonova, schrieb uns vor kurzem aus Petrosavodsk über ihre Aktivitäten am 29. April. Da wurde uns bewusst, dass es der 30. Welttanztag war. Die Contra Dancers in Öhringen entschieden sich, griechische und türkische Tänzer einzuladen, um das internationale Ereignis zu feiern. Verschiedene Gruppen führten ihre traditionellen Tänze vor. Besonders die schön gekleideten türkischen Kinder erhielten großen Beifall, als sie mit Kerzen in den Händen zur Eröffnung hereintanzten. Natürlich zeigten auch die Contra TänzerInnen Square Dance und Contra Lines. Um die hundert Menschen, griechische, türkische und deutsche Besucher tanzten mit viel Vergnügen zu den Klängen der türkischen Gitarre Baglama. Die Tische waren bestückt mit Spezialitäten, das Treffen verschiedener Kulturen und die Begegnung untereinander war ein Erlebnis für alle Teilnehmer. Alle Besucher waren sich einig, wir werden im nächsten Jahr am Welt -Tanztag unbedingt wieder zusammen kommen!